
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr XVI/2020 
z XVI Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 21 lutego 2020 r. 
 
W XVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy - Magdalena 
Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Daniel Kulkowski, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Radca Prawny – Robert Dargiewicz.   
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XVI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski o godzinie 
9:00.   
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; ustawowy 
skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. W związku ze złożeniem mandatu 
przez Pana Karola Karca, skład rady w dniu sesji wynosił 20 radnych. Listę obecności 
podpisało 19 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Czy ktoś z Państwa ma uwagi do porządku 
obrad dzisiejszej sesji? 
Nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że porządek obrad został 
przyjęty bez uwag.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Czy ktoś z Państwa ma uwagi do protokołu 
z XV sesji Rady Gminy? 
Nie zgłoszono 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że protokół z XV sesji Rady 
Gminy został przyjęty bez uwag. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski 
podziękowali Panu Karolowi Karc za pełnienie funkcji Radnego Gminy Pruszcz Gdański i 
sołtysa Sołectwa Juszkowo oraz za wieloletnią pracę na rzecz lokalnej społeczności.  
 
II. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański  
na rok 2020.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała plan pracy komisji na rok 2020.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem planu pracy 
głosowało 19 osób. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu odczytał plan 
pracy komisji na rok 2020.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem planu pracy 
głosowało 19 osób. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Działalności Gospodarczej, 
Rozwoju Gminy i Budżetu na 2020 rok.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej odczytała plan 
pracy komisji na rok 2020.  



W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem planu pracy 
głosowało 18 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej na 2020 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej odczytał 
plan pracy komisji na rok 2020.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem planu pracy 
głosowało 18 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej na 2020 rok.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytała plan pracy komisji na rok 
2020.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem planu pracy 
głosowało 19 osób. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 
2020 rok.  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
IV. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie ustnych 
pytań kierowanych do Wójta 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski przedstawili 
sprawozdanie o pracach podjętych w okresie międzysesyjnym. 
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o koncepcję dotyczącą „Węzła Kowale”.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o sytuację związaną z wyposażeniem nowego 
budynku urzędu gminy w meble.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
O zajęcie głosu poprosił przedstawiciel firmy Tronus Polska sp. z o. o. 
Pan Karol Kardasiński oraz Pani Monika Ficek – wnieśli o oddanie głosu przedstawicielowi 
firmy Tronus Polska sp. z o. o. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że przedstawiciel firmy 
Tronus Polska sp. z o. o. będzie mógł zająć głos w punkcie „Wolne wnioski”.  
Pan Andrzej Chmielewski – stwierdził, że powinniśmy trzymać się zasad i określić w jakim 
trybie goście mogą zabierać głos.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że bieżący punkt to 
„Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie ustnych pytań 
kierowanych do Wójta”, a punkt „Wolne wnioski” znajduje się na końcu porządku obrad.  
Pani Monika Ficek – poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi na wniosek o udostępnienie 
informacji publicznej dotyczący nowej siedziby urzędu. Zapytała Zastępcę Wójta o to, czy 
wystąpił z zapytaniem do GDDKiA o możliwość przebudowy skrzyżowania w Łęgowie. 
Zapytała także czy badanie marketingowe dotyczące komunikacji gminnej będzie 
uwzględniało potrzeby mieszkańców, którzy na dzień dzisiejszy nie korzystają z komunikacji 
gminnej, bo nie mają do niej dostępu.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał czy w rozmowie z Prezesem firmy POLHOZ Sp. z o. o. udało 
się poruszyć temat mieszkańców, zamieszkujących w Wojanowie w budynkach, które należały 
dawniej do POLHOZU. Poruszył temat dostawy mebli do nowej siedziby urzędu gminy. Zapytał 
o zapisy umowy oraz wydatki związane z dostawą mebli.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała czy firma, z którą obecnie podpisana jest umowa na 

dostawę mebli to ta sama, która nie wygrała przetargu na dostawę i złożyła odwołanie do 

KIO. Zapytała w jakim trybie została podpisana obecna umowa oraz gdzie opublikowane jest 

ogłoszenie na dostawę mebli. Poprosiła o podanie kwoty na jaką opiewa umowa z firmą 

Office Plus.  



Pan Andrzej Chmielewski – Zapytał, ile trwałby program pilotażowy biletu metropolitalnego 
oraz o jego koszty.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał o zlikwidowanie przejścia dla pieszych w Bogatce na drodze 
wojewódzkiej. Zapytał czy oszczędności z zimowego utrzymania dróg będzie można 
wykorzystać na dofinansowania celowe związane z ochroną środowiska oraz jaka jest kwota 
szacowanych oszczędności. Poprosił o wyjaśnienie co robić z padłymi dzikami znalezionymi 
na prywatnych polach rolników.   
Pani Ewa Romik – zapytała czy ul. Leśna w Rotmance będzie przebudowana w 2020 roku.  
 
V. Interpelacje i zapytania radnych – interpelacje i zapytania skierowane do Wójta 
Gminy w trybie art. 24 ust.3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęło 1 zapytanie oraz 7 interpelacji, które 
zostały przekazane do Wójta Gminy zgodnie z właściwością.  
 
VI. SPRAWY SOŁECKIE  
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 
Nie zgłoszono.  
 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Jerzy Feliksiak – zapytał o przywileje związane z posiadaniem Karty Seniora. Poinfor-
mował o problemach związanych z osobami skazanymi Wyrokiem Sądu do wykonywania 
kary ograniczenia wolności w formie prac społecznych. Wraził żal, że dane sołtysów są udo-
stępniane publicznie, a on jako sołtys nie może uzyskać danych właściciela działki, na której 
rośnie drzewo nadające się do wycinki ze względu na jego zły stan.  
Pani Jolanta Bielecka – zawnioskowała, aby w budżecie zwiększyć środki na dofinansowania 

celowe związane z ochroną środowiska. Poinformowała o działaniach firmy GlobalECO.   

VII. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1. uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek - Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał o zapis dotyczący opróżniania pojemników na odpady ko-
munalne raz w miesiącu.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Andrzej Chmielewski – poinformował o propozycji Rady Działalności Pożytku Publicz-
nego, aby działania edukacyjno-informacyjne pozbywania się odpadów organizować przy 
współpracy z organizacjami pozarządowymi.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o zapisy dotyczące opróżniania zbiorników bezodpływo-
wych minimum raz na kwartał oraz o sankcje związane z jego nieporóżnieniem.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała kogo dotyczy obowiązek mycia pojemników na odpady.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała o uprzątanie pisaku i innych nieczystości związanych z 
zimowym utrzymaniem.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał o zapisy dotyczące usuwania zanieczyszczeń z chodników 
położnych wzdłuż prywatnych nieruchomości.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Radca Prawny – udzielił dodatkowych wyjaśnień.  
Pan Karol Kardasiński – odniósł się do wypowiedzi Radcy Prawnego.  
Pan Andrzej Chmielewski – zapytał o zapis dotyczący  gromadzenia odpadów bio w workach 



i pojemnikach.   
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 18 osób 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/1/2020 z 
dnia 21 lutego 2020 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
 
2. określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek - Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała czy wszystkie placówki oświatowe posiadają punkty 
zbierania zużytych baterii.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/2/2020 
z dnia 21 lutego 2020 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadcze-
nia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zago-
spodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
3. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowniku przydomowym 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek - Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Działalności 
Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poprosił o zajęcie głosu przez Prezesa 
Zakładu Utylizacyjnego w Gdańsku Pana Michała Dzioba.  
Prezesa Zakładu Utylizacyjnego w Gdańsku Pan Michał Dzioba przedstawił informacje doty-
czące czynników mających wpływ na podwyższenie stawki opłaty za gospodarowanie odpa-
dami komunalnymi.  
Wszczęto dyskusję dotyczącą gospodarowania odpadami komunalnymi, w której udział wzięli: 
Pani Weronika Chmielowiec, Pan Michał Dzioba Prezes Zakładu Utylizacyjnego, Pan Janusz 
Sampolski, Pani Beata Biała-Grzędzicka, Pani Karolina Wołosowska, Pani Wójt Magdalena 
Kołodziejczak, Pani Monika Rynkowska.  
Pani Katarzyna Kwiatek przedstawiła prezentację dotyczącą systemu gospodarowania odpa-
dami komunalnymi w Gminie Pruszcz Gdański oraz kosztów wynikających z jego funkcjono-
wania.  
Wszczęto dyskusję w sprawie porównania stawek Gminy Pruszcz Gdański z Miastem Gdań-
skiem oraz Miastem Pruszcz Gdański, w której udział wzięli: Pan Karol Kardasiński, Pani Ka-
tarzyna Kwiatek.  
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o wymogi dotyczące kompostowania odpadów zie-
lonych oraz o weryfikacje spełniania tych wymogów przez mieszkańców.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pani Monika Ficek – zapytała o możliwość zmiany metody ustalania opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi oraz zwiększenia zachęty do kompostowania zielonych odpadów.  
Pani Jolanta Bielecka – zapytała czy do PSZOK można oddawać rolnicze opony.  



Pan Janusz Sampolski – wypowiedział się na temat zmiany metody ustalania opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi. Poinformował, że na Komisji Komunalnej długo dys-
kutowano na ten temat. Zapytał Panią Wójt Magdalenę Kołodziejczak co stanie się, gdy Rada 
Gminy nie przyjmie zaproponowanych stawek na tej sesji.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień dotyczących pro-
jektu w/w uchwały.  
Pani Monika Ficek – zawnioskowała, aby rozpocząć prace nad zamianą metody ustalania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Stwierdziła, że obniżenie ceny o 0,05 zł 
za m2 w zamian z kompostowanie to zbyt niska stawka.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień dotyczących kompostowania oraz 
obrotu środkami w systemie gospodarowania odpadami. Poprosiła, aby osoby, które zagłosują 
przeciw lub wstrzymają się od głosu zaproponowały inne rozwiązanie problemu związanego z 
gospodarowaniem odpadami.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o ile Zakład Utylizacji podniósł stawki w 2020 roku.  
Pan Michał Dzioba – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Pani Monika Rynkowska – poinformowała, że dodatkowym pokryciem środków powinny być 
wpływy z egzekwowania np. w formie mandatów za nieodpowiednie kompostowanie odpadów 
zielonych. Zapytała jaka kwota nie została uiszczona przez mieszkańców za gospodarowanie 
opłatami w 2019 r.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Szymon Benedyk – zapytał, czy gmina posiada dane na temat osób, które mimo dekla-
racji segregowania odpadów tego nie robiły.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pani Ewa Romik – poruszyła temat problemów związanych z kompostowaniem odpadów zie-
lonych.  
Pan Jerzy Kornacki – zwrócił uwagę za wzrost liczby zadeklarowanych gospodarstw jedno-
osobowych. Zapytał, czy istnieje możliwość kontroli tych gospodarstw.  
Pan Andrzej Chmielewski – poinformował, że wszystko zaczyna się od naszego stylu życia. 
Zaapelował, aby podejmować działania edukacyjne, które przyczynią się do zmniejszenia pro-
dukcji m.in. folii i opakowań.  
Pan Karol Kardasiński - odniósł się do wypowiedzi Pani Wójt. Zapytał o zapis porozumienia 
z Miastem Gdańskiem dotyczący ustalania cen dla Gminy Pruszcz Gdański na podstawie tych 
samych zasad co dla Miasta Gdańska. Zapytał, dlaczego Miasto Gdańsk ma niższe ceny niż 
Gmina Pruszcz Gdański. Poinformował, że nad wyborem nowej metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami można było zastanowić się wcześniej. Stwierdził, że popiera me-
todę naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od osoby. Poinformował 
również, że radni mają zbyt mało danych, żeby móc dyskutować o wyborze innej metody. 
Zwrócił uwagę, że w jego przekonaniu umowa podpisana z firmą odbierającą odpady komu-
nalne daje możliwość do stosowania nadużyć ze strony wykonawcy. Zapytał, czy gmina kon-
troluje ilość odpadów przekazywanych przez tę firmę do Zakładu Utylizacyjnego.  
Pani Monika Rynkowska – porównała system gospodarowania odpadami w Gminie Pruszcz 
Gdański do innych miast i gmin. Poruszyła temat pomocy finansowej dla mieszkańców, których 
nie stać na dokonanie opłaty za śmieci. Zaproponowała, aby stworzyć sprawiedliwy system 
naliczania opłat. Poinformowała, że należy skupić się na: zmniejszaniu ilości generowania od-
padów, zachęcaniu mieszkańców do działań proekologicznych oraz egzekwowaniu niewłaści-
wych zachowań.  
Pan Szymon Benedyk – zapytał co z gospodarstwami, które nie produkują odpadów bio.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Tomasz Hertel – zaproponował, aby powołać komisję, która wypracuje wybór metody 
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza 
Hertel.  
Pani Katarzyna Kwiatek – odniosła się do wypowiedzi Pani Moniki Rynkowskiej.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że prace związane z przedłożoną 
uchwałą trwają już bardzo długo i dla Państwa radnych nie powinna być ona zaskoczeniem. 



Odniosła się do wypowiedzi Pana Karola Kardasińskiego. Poinformowała o skutkach niepod-
jęcia w/w uchwały. Udzieliła także wyjaśnień dotyczących pozyskiwania danych z urzędu oraz 
pomocy finansowej dla osób, których nie stać na uiszczenie opłaty za odpady komunalne.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 13 osób, 2 osoby przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu.  Rada Gminy podjęła uchwałę 
nr XVI/3/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia z części 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady ko-
munalne w kompostowniku przydomowym. 
 
Pani Monika Ficek opuściła sesję.  
 
4. ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy położonych na obszarze Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek - Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób, 1 osoba nie oddała głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/4/2020 z dnia 
21 lutego 2020 roku w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamiesz-
kują mieszkańcy położonych na obszarze Gminy Pruszcz Gdański.  
 

5. uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za 
pomnik przyrody  
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek - Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej poinformo-
wał, że komisja nie wydała opinii ze względu na wątpliwości, iż zabiegi, które mają zostać 
przeprowadzone wpłyną niekorzystnie za stan drzewa. Komisja w dniu posiedzenia zawnio-
skowała do Pani Katarzyny Kwiatek o weryfikację zasadności przedmiotowych zabiegów.  
Pan Szymon Bendyk – poinformował, że w dniu posiedzenia komisji jego uwagi budziły za-
pisy dotyczące cięć technicznych w zakresie podniesienia korony drzewa, po uzyskaniu eks-
pertyzy tych zabiegów nie ma już żadnych zastrzeżeń. Zwrócił także uwagę, że wskazanymi 
zabiegami powinna zająć się wyspecjalizowana firma.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 18 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/5/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w spra-
wie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik 
przyrody.   
 

Pani Weronika Chmielowiec opuściła sesję.  

 

6. zmiany uchwały budżetowej na rok 2020  
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał o zwiększenie środków budżetowych na dofinansowania 
celowe z zakresu ochrony środowiska.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  



W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/6/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w spra-
wie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020  
 

 
7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/7/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w spra-
wie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański.  
 
8. zmiany uchwały nr XIII/113/2019 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 8 listopada 
2019 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego 
podatku na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał jaka jest wartość, od której zostanie naliczony podatek w 
wysokości 0,1%.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 17 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/8/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański. 

 

9. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
EKSPLOATATOR Sp. z o. o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez 
Gminę Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/9/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w spra-
wie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce EKSPLOATATOR Sp. 
z o. o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański.  
 

10. przystąpienia Gminy Pruszcz Gdański do realizacji Programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020 
Projekt uchwały przedstawiła E. Drzazga – Zastępca Kierownika GOPS. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/10/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie przystąpienia Gminy Pruszcz Gdański do realizacji Programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – upoważnił Wiceprzewodniczącą Rady 



Gminy Panią Małgorzatę Osowską do dalszego prowadzenia obrad.  

Pan Marek Kowalski opuścił sesję.  

11. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/96/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Arciszewo 
14 projektów uchwał dotyczących zmian w statutach 14 sołectw przedstawiła M. Grzegorczyk 
– Sekretarz Gminy.  
Komisje Stałe zaopiniowały pozytywnie 14 projektów uchwał dotyczących zmian w statutach.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/11/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/96/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Arciszewo.  
 

12. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/97/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Borkowo 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/12/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/97/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Borkowo.  
 
13. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXIV/65/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 4 października 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Borzęcin 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/13/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXIV/65/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 4 października 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Borzęcin.  
 

14. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/99/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Dziewięć Włók 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/14/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/99/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 

dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Dziewięć Włók.  

 

15. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/7/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Goszyn 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/15/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/7/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 

dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Goszyn.  

 

 



16. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/11/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Juszkowo 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/16/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/11/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 

dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Juszkowo.  

 

17. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/102/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Mokry Dwór 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/17/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/102/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Mokry Dwór.  
 

18. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/103/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Radunica 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/18/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/103/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Radunica. 
 
19. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/6/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Rusocin  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/19/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/6/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 

dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Rusocin.   

 
20. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/106/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Świńcz  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/20/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/106/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 

dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Świńcz.  

 

21. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/108/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wiślinka 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/21/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/108/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 



dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wiślinka.  

 

22. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/9/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wojanowo 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/22/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXVII/9/2017 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wojanowo.  
 
23. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/109/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żukczyn 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/23/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/109/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żukczyn.  
 
24. wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/110/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żuławka 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/24/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXV/110/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żuławka.  
 
25. wskazania przedstawicieli reprezentujących Radę Gminy Pruszcz Gdański w 
Radzie Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy.   
Do pracy w Radzie Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański, zgłosili się: 
Anna Szyska i Szymon Benedyk.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/25/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie wskazania przedstawicieli reprezentujących Radę Gminy Pruszcz Gdański w Radzie 
Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański.  
 
26. zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Pruszcz Gdański oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak zawnioskowała o zdjęcie projektu uchwały z porządku 
obrad, swój wniosek uzasadniła.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za zdjęciem uchwały z po-
rządku obrad głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła decyzję o zdjęciu projektu uchwały 
sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych pro-
wadzonych przez Gminę Pruszcz Gdański oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2019 roku z porządku obrad.  

 
27. uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański dla północnej części wsi Cieplewo  
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  



Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień dotyczących 
projektu uchwały.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał, dlaczego powierzchnia biologicznie czynna została zmniej-
szona.  
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o załączniki do uchwały.  
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Janusz Sampolski – poinformował, że w/w studium zostało wyłożone do wglądu w urzę-
dzie oraz w Cieplewie i mieszkańcy Cieplewa akceptują jego zapisy. Odniósł się do wypowiedzi 
Pana Karola Kardasińskiego.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – wyjaśniła, że załączniki do 
uchwały zostały przekazane drogą elektroniczną ze względu na ich obszerność.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał o zapis dotyczący 80% terenów zieleni urządzonej.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/26/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w 
sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzen-
nego gminy Pruszcz Gdański dla północnej części wsi Cieplewo.  

 
28. uchylenia niektórych uchwał o przystąpieniu do sporządzenia miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego  
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/27/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie uchylenia niektórych uchwał o przystąpieniu do sporządzenia miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego.  

 
29.  przystąpienia do sporządzenia, zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A   
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała o możliwość podziału zakresu planów na mniejsze czę-
ści.  
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/28/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia, zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A.  

 

30. przystąpienia do sporządzenia, zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna   
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 



Rozwoju Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/29/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia, zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna.  

 

31. sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Łęgowie, 
stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego 
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – zaproponował, żeby zmienić tytuł uchwały, gdyż działka położona 
jest w Rusocinie, a Łęgowo to obręb geodezyjny.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/30/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Rusocinie, 

stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego.  

 

32. nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański działki nr 20/4 obręb Cieplewo  
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XVI/31/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku 

w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Łęgowie, 

stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego.  

 
33. przekazania wniosku (w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Pruszcz 
Gdański ulicy Zielone Wzgórze w Jagatowie) 
Projekt uchwały przedstawiła M. Rynkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XVI/32/2020 z dnia 21 lutego 2020 roku w sprawie przekazania wniosku.  

 

34. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pruszcz Gdański (dotyczącej 
budowy ulicy Stylowej w Borkowie) 
Projekt uchwały przedstawiła M. Rynkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Pan Janusz Sampolski – poprosił Panią Wójt Magdalenę Kołodziejczak o odniesienie się do 

tematu dotyczącego budowy ul. Stylowej w Borkowie.   



Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień dotyczących budowy ul. Stylowej 

w Borkowie.  

Pani Monika Rynkowska – odniosła się do opinii prawnej w sprawie projektu uchwały. 

Stwierdziła, że biuro rady wraz z radcami prawnymi urzędu powinni być odpowiedzialni za 

przygotowywanie uzasadnień do projektów uchwał. Poinformowała, że członkowie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji na jednym z posiedzeń po przeanalizowaniu dokumentów 

jednogłośnie podjęli decyzję o uznaniu skargi za zasadną. Stwierdziła, że mieszkańcy 

Borkowa są zadowoleni, że działania związane z budową ul. Stylowej w Borkowie 

przyspieszyły, ale komisja oceniała działania wstecz.  

Pan Karol Kardasiński– Poinformował, że radna Weronika Chmielowiec na każdej sesji 

podkreślała, że jeśli będą odbywały się spotkania z firmą Eurostyl, to jest ona gotowa w nich 

uczestniczyć. Stwierdził, że komisja na grudniowym posiedzeniu miała uwagi do przekazanej 

dokumentacji dotyczącej budowy ul. Stylowej oraz jeżeli braki w dokumentacji nie zostały 

uzupełnione, to podtrzymuje swoje stanowisko, iż skarga jest zasadna. Poinformował, że 

komisja nie zważała na końcowy efekt tej sytuacji, który jest zadawalający.  

Pani Monika Rynkowska – poinformowała, że braki w dokumentacji nie zostały uzupełnione.  

Radca Prawny – poinformował, że w projekcie uchwały brakuje prawnego uzasadnienia oraz 

opisu stanu faktycznego. Poinformował, że na jednym z posiedzeń komisji przedstawiał opinię 

prawną w tym zakresie.  

Pan Szymon Benedyk – Poinformował, że członkowie komisji obecni na grudniowym 

posiedzeniu zwrócili uwagę, że w otrzymanej dokumentacji znajdowały się pisma, na które 

odpowiedzi były kierowane po bardzo długim czasie. Stwierdził, że komisja nie brała pod 

uwagę finału tej sprawy, a jedynie terminowość odpowiedzi.   

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień dotyczących skargi 

oraz odniosła się do wypowiedzi radnych.  

Pan Andrzej Chmielewski – zwrócił uwagę na działanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

oraz na to, iż sprawa będąca przedmiotem skargi jest bardzo złożona.  

Sekretarz Gminy – udzieliła wyjaśnień dotyczących procesu przygotowania przedmiotowego 

projektu uchwały. Poinformowała, że w protokole Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz w 

przygotowanym uzasadnieniu uchwały Komisja nie przedstawiła stanu faktycznego i prawnego 

dotyczącego przedmiotu skargi. Zwróciła także uwagę, że na Komisji spoczywa obowiązek 

przedstawienia stan faktycznego i prawnego. Komisja może posiłkować się stanowiskiem 

radcy prawnego, jednak Komisja nie zwracała się o pomoc prawną.  

Radca Prawny - zaznaczył, że uczestniczył w grudniowym posiedzeniu komisji i informował 

członków komisji o swojej opinii w tej sprawie.  

Pan Andrzej Chmielewski – zaznaczył, że skargę piszą mieszkańcy, którzy nie znają 

procedur, z którymi zmagają się radni oraz urząd.  

Pani Monika Rynkowska – złożyła wniosek o odesłanie projektu uchwały do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Pani Ewa Romik opuściła sesję.  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 15 radnych) za odesłaniem projektu 

uchwały do komisji głosowało 8 osób, 5 osób głosowało przeciw, 2 osoby wstrzymały się od 

głosu. Rada Gminy odesłała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Pruszcz Gdański (dotyczącej budowy ulicy Stylowej w Borkowie).  

 

VIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
IX. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski udzielili 
odpowiedzi na pytania.  
 
 



X. Wolne wnioski radnych  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – udzieliła głosu przedstawicielowi 
firmy Tronus Polska sp. z o. o. 
Przedstawiciel firmy Tronus Polska sp. z o. o. – zapytał, dlaczego te same meble, które nie 
zostały odebrane po pierwszym przetargu zostaną odebrane od firmy, która została wyłoniona 
w kolejnym postępowaniu. Przedstawił sytuację związaną z przetargiem na dostawę mebli do 
nowej siedziby urzędu.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – odniósł się do wypowiedzi przedstawiciela firmy 
Tronus Polska sp. z o. o.  
Przedstawiciel firmy Tronus Polska sp. z o. o. – poprosił radnych o zwrócenie uwagi na 
postępowanie dotyczące dostawy mebli do nowej siedziby urzędu. Poinformował radnych, że 
w razie pytań firma Tronus Polska sp. z o. o. udzieli odpowiedzi na piśmie.  
Pan Karol Kardasiński – zawnioskował o to, aby uchwały dotyczące podwyżek jakichkolwiek 
opłat omawiać szerzej na komisjach aniżeli na sesji. Odniósł się do wypowiedzi Zastępcy 
Wójta Pana Daniela Klukowskiego dotyczącej budowy ronda w Cieplewie. Zaproponował, aby 
stworzyć prawoskręt prowadzący do Cieplewa i z Cieplewa oraz zmienić konfigurację 
sygnalizacji świetlnej.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Pana Karola 
Kardasińskiego.  
Pani Monika Rynkowska – zawnioskowała, aby w porządku obrad nie umieszczać punktu 
„Sprawy sołeckie”. Poinformowała, że nie zgadza się z tym, aby głos zabierali członkowie 
Stowarzyszenia Sołtysów. Swoje stanowisko uzasadniła. Złożyła także wniosek o równe 
traktowanie wszystkich mówców oraz o obecność radcy prawnego na każdym posiedzeniu 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – poinformowała, że przekaże 
wnioski do Przewodniczącego Rady. Wypowiedziała się na temat tworzenia porządku obrad 
sesji.  
Pani Monika Rynkowska – odniosła się do wypowiedzi Pani Małgorzaty Osowskiej.  
Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował, aby zamiast eliminować w/w punkty z porządku 
obrad, wprowadzić zasadę, aby osoby chętnie zgłaszały wcześniej dane tematy, w których 
chcą się wypowiadać. Przypomniał, że w okresie międzysesyjnym odbyło się spotkanie z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich dotyczące Straszyna.  
Pan Janusz Sampolski – poprosił, aby nie podnosić kwestii zdjęcia z porządku obrad punktu 
„Sprawy sołeckie”, swoje stanowisko uzasadnił. Poprosił także o to, aby sesje organizować 
częściej, a z mniejszą ilością projektów uchwał.  
 
XIX. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – W wyniku wyczerpania 
porządku obrad stwierdzam, że XVI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 
zakończona o godz. 16:13. 
 

Protokołowała: Monika Sieniek  


